
D66 1 Opwaarderingsverzoek Dank voor 
dit vervolg op de toezegging met 
betrekking tot het regionale 
materialenpaspoort. We zien een 
aantal mooie aanknopingspunten, 
hoewel het ook nog de nodige 
voorzichtigheid betracht. Mooi 
aanknopingspunt ligt ook in het 
aanbevelen bij het convenant 
duurzaam bouwen. We zijn nog wel 
benieuwd wat voor beelden GS 
daarbij voor ogen heeft.

We zien de toegevoegde waarde van 
een materialenpaspoort als het gaat om 
bewustwording van duurzaam 
materiaalgebruik in de regio in de 
bouwsector. Daarom wordt de 
aanbeveling om hier aandacht aan te 
besteden opgenomen voor stakeholders 
in het convenant Duurzaam Bouwen. 
Het is aan de stakeholders zelf om te 
bepalen of zij dit willen implementeren 
of niet en met welke partij. De provincie 
neemt hier geen standpunt over in. Wel 
bieden we in 2022 een workshop aan 
over het materialenpaspoort, als hier 
behoefte aan is. De exacte datum 
daarvan is niet bekend. 
(Er wordt zoals beschreven in de 
Statenbrief niet ingezet op een 
regionaal materialenpaspoort.)

2 We lezen in het stuk verder 
argumentatie die gericht is op de 
meerwaarde voor de provincie zelf, 
waar de toegevoegde waarde van 
het materialenpaspoort ook vanuit 
het netwerk bezien moet worden en 
cumulatieve waarde heeft voor de 
circulaire transitie. Onderkent GS 
deze meerwaarde ook?

Ja
Hier lopen wel twee doelstellingen door 
elkaar:
i. Materiaalpaspoorten inzetten zodat 
we als organisatie zelf slimmer en 
zuiniger kunnen omgaan met 
materialen in de toekomst. 
ii. Materiaalpaspoorten verplichten bij 
onze aannemers zodat zíj hierover gaan 
nadenken, zonder dat we er zelf 
noodzakelijkerwijs mee gaan werken. 

We hebben gekozen om ons nu eerst te 
richten op doelstelling 1: dat past het 
best bij de organisatiebrede 
bewustwording en vergroten van 
betrokkenheid bij de opgave. En 
bovendien is het ook wat vreemd om 
materiaalpaspoorten uit te vragen bij 
onze aannemers als we zelf nog niet 
weten hoe we ze precies kunnen 
gebruiken.

GroenLinks 3 Opwaarderingsverzoek: GroenLinks 
gaat graag in gesprek over deze SB 
met zowel college als collega’s in de 
Staten, dus waardeert deze graag 
op.

- GroenLinks is blij met de 

initiatieven die in deze 

Statenbrief genoemd 

geen vraag. Informeren van PS stellen 
we voor in Q3 2022.



worden; We hopen dat er nu 

echt doorgepakt wordt op 

dit thema en hopen op 

korte termijn geïnformeerd 

te worden over de eerste 

resultaten van deze 

inspanning.

4 P.2: Hier wordt aangegeven dat er 
tot nu toe beperkte ervaring is 
opgedaan met een 
materialenpaspoort, en dat er nog 
geen duidelijk beeld is hoe deze 
informatie te gebruiken voor het 
beheer- en onderhoudswerk. 

- Begrijpen wij goed dat de eerste 
geformuleerde actie tot doel stelt 
om dit beeld wel te verkrijgen en 
onderdeel te maken van het 
assetmanagement? 
- Wanneer is deze actie naar 
verwachting afgerond en kan deze 
een plek krijgen in het beheer- en 
onderhoudswerk?

De eerste geformuleerde actie heeft 
betrekking op gedrags- en 
cultuurverandering binnen de 
organisatie. Dit gaat om het creëren van 
bewustwording over nut en noodzaak 
van slim en zuinig omgaan met 
grondstoffen in onze assets. 
Gezien de sleutelrol van onze 
assetbeheerders is het van groot belang 
dat zij grondstoffeninformatie goed 
kunnen gebruiken in hun beheer- en 
onderhoudswerkzaamheden, met het 
oog op een circulaire economie. 

Materiaalpaspoorten kunnen daarvoor 
een instrument zijn, maar in de kern 
gaat het om het slim kunnen vastleggen, 
onderhouden en benutten van 
grondstoffeninformatie. Belangrijker 
dan het specifiek te gebruiken 
instrument is de bewustwording en het 
aansluiten bij lopende werkzaamheden, 
(data)systemen en processen.
 
Het doel van deze eerst geformuleerde 
actie is om een beeld te ontwikkelen 
met en bij onze assetbeheerders hoe 
grondstoffeninformatie ingezet kan 
worden voor een meer circulaire aanpak 
van onze beheer- en 
onderhoudswerkzaamheden, en deze 
aanpak vervolgens ook in te zetten in 
het beheer- en onderhoudswerk.

Omdat deze actie gaat om gedrag- en 
cultuurverandering is niet precies vast 
te stellen wanneer dit is afgerond. Wel 
kunnen we u in Q3 2022 informeren 
welke acties we wanneer hebben 
ondernomen, en tot welke resultaten 
die hebben geleid. 

5 P.2; Wat wordt bedoeld met Met deze zin wordt bedoeld dat wij 



“daartoe geen grondslag hebben?” 
Is het niet mogelijk om dit als 
voorwaarde op te laten nemen in de 
aanbesteding?

anderen in de regio niet kunnen 
verplichten materiaalpaspoorten uit te 
vragen bij hun 
aanbestedingsprocedures. 
Wij kunnen zelf wel 
materiaalpaspoorten als voorwaarde 
opnemen in onze eigen aanbestedingen, 
onder bepaalde voorwaarden. 

Kanttekening: Onze inschatting is dat we 
voor brede en succesvolle 
implementatie van materiaalpaspoorten 
afhankelijk zijn van sectorbrede 
standaardisatie over vastlegging en 
uitwisselbaarheid van informatie. Als 
elke opdrachtgever iets anders gaat 
uitvragen, is dat vervelend voor de 
markt. Aan standaardisatie wordt 
gewerkt door de werkgroep 
materiaalpaspoorten van CB23 .

6 P.2: De circulaire visie van twee 
GWW-aannemer wordt uitgevraagd. 
Betreft het hierbij koplopers in het 
veld, of meer reguliere aannemers? 
Mogelijk dat koplopers meer inzicht 
geven in de mogelijkheden dan 
bedrijven die hier nog minder visie 
op ontwikkeld hebben.

Het betreft 1 koploper en 1 reguliere 
aannemer. Dit zijn de twee 
bouwteamaannemers die voor een 
periode van 4 jaar verantwoordelijk zijn 
voor al onze 
onderhoudswerkzaamheden van 
verhardingen. Één werkt aan 
onderhoudswerkzaamheden in het 
oosten van Utrecht, de ander in het 
westen.   

7 P3. In Q3 2022 wordt Provinciale 
Staten geïnformeerd over de 
voortgang. Wat is de verwachte 
planning voor de uitvoering van de 
genoemde acties? Worden deze in 
2022 afgerond of hebben deze een 
langere looptijd?

Planning: 
- Ontwikkelen circulair plan van aanpak 
van het assetmanagement afgerond in 
2022. (Start voorzien in januari 2022.) 
Werken aan bewustwording is 
doorlopend proces. 
- Uitvragen en implementeren circulaire 
visie van twee aannemers afgerond in 
2022. (Is reeds mee gestart, verloopt 
goed.)
- Uitvragen materiaalpaspoorten 
renovatie eigen kantoorpand afgerond 
in 2022. (Is reeds mee gestart.)

- Planning van het convenant Duurzaam 
Bouwen: 
a. Ondertekening eind Q1 van 2022 
door zoveel mogelijk partijen
b. Opzetten van leernetwerk in Q1 en 



Q2 van 2022. De input uit het leertraject 
bepaalt ook de onderwerpen die aan 
bod komen bij verdere uitwerking, 
implementatie en monitoren. 
c. Verdere uitwerking en implementatie 
van convenant in heel 2022. 
d. Monitoren en ophalen waar 
ondersteuning vereist is vanuit de 
provincie in Q3-Q4.


